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Acta d’acords del Consell de Persones Grans del  
Districte d’Horta-Guinardó 

 

Data:   17 d’octubre de 2022  

Hora:  17:30  hores  

Lloc:  Seu del districte d’Horta-Guinardó 

 

ASISSTENTS: 

Jakqueline Baca (Consellera de Persones Grans), Josep Parra (CGG Horta), Àngel Pérez 

(CGG Baix Ginardó ), Luis Cairel (AV Taxonera), Ventura Lázaro (AV La Clota), Mercè 

Vidal (Nou Horitzó), Montse Nolla (Nou Horitzó), Erica Mª Garcés (CAP Guinardó), 

Magna Martín (consellera d’ERC), Nico Ortiz (consell de Ciutadans), Mª Luisa 

D’Addabbo (consellera de BCN en Comú), Mª Carmen Gonzalo (representant al CAAG 

del districte de Sants-Montjuic), Carlos Garcia Ábalos (tècnic del CAGG)  i Carme 

Borreguero (tècnica de  PG del districte). 

S’excusen  la Rosa Sancho de AEU d’Horta, la Paqui Yañez, directora de la residència 

Parc del Guinardó que està fora de territori, l’Elisabeth Solf directora del Cap Carmel i 

Paco Castillo de l’AV de Montbau.  

 

ORDRE DEL DIA:  

1. Informacions rellevants  

2. Presentació del procés per a la convenció “Les Veus de les persones grans” per 

part  de tècnics del CAGG 

3. Propostes per elaborar el pla de treball com a consell 

4. Torn obert de paraules 

 

 

1 El Ventura Lázaro s’ha incorporat coma membre de la comissió permanent. Ell 

participa de l’AV de la Clota, del grup de teatre Fricandó i en el CGG de Vall Hebron i 

com que faltava una persona li vam proposar directament la resta de membres de la 

comissió. Informem de la xerrada sobre educació financera que hi haurà a la seu del 

districte al dia següent, s’ha enviat la informació a tots els membres del consell i s’ha 
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fet difusió en paper i online als equipaments. També el dia 21 hi ha una activitat de 

districte adreçada als grups de gimnàstica de tot el districte que es farà als jardins del 

Baix Guinardó. Per la resta, el trimestre ha començat amb normalitat sense restriccions 

per pandèmia i augmentant la participació que abans d’estiu era més aviat baixa. Això 

coincideix a totes les entitats presents. Fricandó farà l’estrena de la seva obra 

properament a la Mostra de Teatre.  

2 Ens acompanyen el Carlos Garcia com a tècnic del CAGG i la Mª Carmen 

Gonzalo que ens expliquen el procés de les Veus de les persones Grans i explicar 

quines són les funcions dels representants i què pot significar ja que actualment les 

dues persones representants, el Josep Parra i la Glòria Paradell han dimitit per 

diferents causes i no tenim representació.  

El Carlos explica que en relació al Consell, cada districte està representant per 2 

persones que han de ser més grans de 60 anys i que una d’ella ha de formar part de la 

Comissió Permanent. El consell es reuneix de manera plenària 3 vegades a l’any i la 

comissió permanent es reuneix en funció de les tasques a fer com a mínim tres 

vegades a l’any. El consell ha impulsat iniciatives com la targeta rosa, habitatges amb 

serveis, radars, vincles,... i participa d’altres consells de ciutat. Ara està organitzant les 

Veus de les Persones Grans que va ser la primera sessió a finals de setembre i va fer la 

proposta de temes que es volen treballar. És una convenció que es fa cada 4 anys i fa 

avaluació del que s’ha fet durant la legislatura en la matèria i fa propostes de treball de 

cara a la següent legislatura.  A les jornades de reflexió, debat i intercanvis pot 

participar qualsevol persona. Adjuntem la presentació a on inclou la informació de les 

properes fites.  

La Mª Carmen explica la seva experiència dintre del consell de Sants, cada quan es 

troben i com es trasllada a nivell de ciutat. Per ella és molt enriquidora i també la 

possibilitat de portar les reivindicacions del col·lectiu i aconseguir que es modifiquin les 

coses.  

El Luis Cairel apunta que no es parla de la salut mental en les persones grans i la 

necessitat de tractament. El Carlos apunta que en la proposta inicial de temes van 

sortir coses com la bretxa digital, l’edatisme, la soledat, l’augment i millora de l’ajuda a 

domicili, el dret a morir dignament,... i que segurament un dels temes que sortirà serà 

el del benestar emocional de les persones grans. 

Finalment el Ventura Lázaro i la Mercè Vidal seran els nostres representants al CAGG.  
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3 Tenim la proposta de treballar en un pla de treball com a consell. Hi ha 

persones que pensen que ens haurien d’esperar a la Convenció de les Veus de les 

persones grans ve per treballar de manera complementària ver per buscar aquells 

temes que no s’han prioritzat i que des d’Horta-Guinardó es volen prioritzar. Des del 

Cap Guinardó s’apunta que una de les necessitats que ells detecten és treballar amb 

els cuidadors de les persones grans més dependents i que tinguin un espai propi. Es 

pregunta que es fa en relació a les persones grans al districte i s’apunta no només les 

activitats adreçades al lleure en tots el barris, sinó també el que es treballa en relació a 

la soledat (són 4 projectes de Radars que no només han treballat durant tota la 

pandèmia sinó que han crescut), feminismes amb activitats i tallers adreçats a 

persones grans expressament, vincles, Vila veïna que ha començat a Carmel i 

properament es traslladarà a Horta, ... Potser no és un àmbit prou visible i necessita 

reconeixement per part de la resta.  

Al final es proposa fer un recull de tots els projectes adreçats expressament a persones 

grans que es fan al districte i que serveixi de base per elaborar aquest pla de treball.  

 

Ens emplacem per una reunió plenària per a principis d’any i tanquem la sessió a les 

19:00 hores.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


